
Zápis z jednání 

 

Místo konání:  MŠMT, Karmelitská 529/5, Praha 1, 118 12 

Čas jednání:  14.00 – 16.15 

Účastníci:  PaedDr. Michal Černý, ředitel odboru základního vzdělávání a mládeže MŠMT 

Mgr. Ing. Andrea Šimáková, odbor zájmového vzdělávání 

Mgr. Yveta Svobodová, ředitelka DDM ROROŠ, Nové Město pod Smrkem 

Šárka Matoušková, ředitelka DDM Cvikováček, Cvikov 

Mgr. Stanislav Dvořan, ředitel DDM DRAK, Hrádek nad Nisou 

 

Po přivítání, vzájemném seznámení a poděkování za přijetí panem ředitelem Černým byla krátce 

představena naše zařízení se zdůrazněním velkých rozdílů vykonávaných činností a poskytovaných 

služeb – velká zařízení vs. malá, většinou v periferních a vyloučených oblastech. 

Vzhledem k tomu, že se na jednání přítomné DDM řadí k těm malým a dle indicií, které se k ředitelům 

různými cestami dostávají, panuje obava o budoucnost těchto zařízení, konkrétně prognóza výrazného 

snížení objemu finančních prostředků na platy pedagogů i nepedagogických zaměstnanců. 

Bylo upřesněno, jakým způsobem byly DDM v Libereckém kraji doposud financovány – výpočtem dle 

potencionálního klienta a menší DDM zajištěním minimálního personálního zabezpečení k zajištění 

vzdělávání a školských služeb. 

 

Níže jsou uvedeny body jednání: 

 

1) Zrušení bodu II Vyhlášky – Zajištění minimálního personálního zabezpečení 

Informace: Bod II Vyhlášky byl zrušen, neboť zde byla domněnka, že minimální personální 

zajištění žádný DDM/SVČ nevyužívá a je tedy tento bod zbytečný. Zástupci menších DDM se 

však domnívají, že právě menším DDM tento bod zajišťuje jistotu minimálního počtu 

pedagogických i nepedagogických pracovníků. 

Výstup: MŠMT neprodleně dle existujících dat prověří, kolika DDM/SVČ napříč ČR se zrušení  

bodu II Vyhlášky dotkne. V případě ohrožení většího množství zařízení bude pracováno 

systémově na nápravě stavu. 

 

2) Překlenovací šk. rok 2022/2023 

Informace: S nastavováním nového financování panuje nejistota, zda DDM/SVČ (zvláště ty 

s nižším podílem tzv. unikátních klientů) budou schopné ufinancovat platy svých zaměstnanců. 

Hrozbou je zejména nesoulad školního a kalendářního roku, kdy se DDM/SVČ své rozpočty 

dozví na jaře 2023.  



Výstup: Metodika výpočtu normativů a pokyny krajům (konkrétní rozdělení objemu finančních 

prostředků, které jsou zasílány souhrnně např. s pedagogicko-psychologickými poradnami, 

školními jídelnami atd.) budou předány 29. 8. 2022 (schůzka MŠMT a krajů) a na následné 

schůzce pravděpodobně v listopadu 2022. 

V tomto „přechodném“ období budou mít kraje pokyn sledovat situaci jednotlivých zařízení a 

v případě významných odchylek od starého financování toto řešit, aby všechna zařízení v ČR 

školní rok 2022/2023 prošla bez nutnosti výrazných personálních změn. Rok 2022/2023 bude 

rokem sledování případných změn a z toho vyplývající reakce MŠMT. 

 

3) Normativy na ZÚ a tábory 

Informace: Diskuse probíhala i na téma hrazených výkonů DDM/SVČ, z nichž ve vyhlášce  

111/2022 Sb. jsou pouze 2 (ze 7 činností, které DDM/SVČ vykonávají/mají vykonávat). Hrozí, 

že se DDM/SVČ budou zaměřovat výhradně na zájmové útvary, případně tábory a na další 

činnost postupně rezignují. 

Výstup: Není vyloučeno, že v budoucnu dojde k doplnění vyhlášky či jiným způsobem bude 

zajištěno, aby byly k výše uvedeným činnostem přiřazeny i další (zejm. příležitostná činnost, 

která má na celkové činnosti menšího zařízení zpravidla velký podíl). 

 

4) Převádění financí mezi obcemi 

Informativně: Pokud by došlo k tomu, že by se obce musely podílet na úhradě mzdových 

nákladů, hrozí riziko, že obec zřizující DDM/SVČ bude požadovat po okolních obcích 

příspěvek za klienty, které dochází do DDM/SVČ. 

 

5) Přírůstky v ZÚ během roku 

Informace: Praxe v DDM/SVČ je taková, že při nenaplnění kapacity jsou volná místa v ZÚ dále 

nabízena a mnohdy i obsazena, tedy DDM/SVČ zaznamená přírůstek klientů během roku. 

Doposud toto nebylo v Libereckém kraji řešeno, neboť DDM byly financovány jiným 

způsobem (potencionální klient). 

Výstup: Nárůst počtu klientů se bude standardně řešit v dohadovacím řízení, zpravidla v období 

po pololetí šk. roku. 

 

6) Normativy a počty klientů 

Informace: Nový způsob financování může způsobit, že některé DDM/SVČ budou pro svou 

činnost preferovat ZÚ s vyšším počtem účastníků a ty málopočetné (které ale tvoří rozmanitost 

nabídky) postupně zaniknou. 



Výstup: Vyhláška toto neřeší a riziko, že se někteří ředitelé začnou chovat pragmaticky dle výše 

nastíněného, zde je. Východiskem by mohlo být navýšení ceny ZÚ s malou kapacitou, aby 

nemusely být „tolik dotovány“ více početnými ZÚ. 

 

7) Pravidelná činnost o SO, NE a svátcích 

Informace: Byl vznesen dotaz na výklad vyhlášky, zda v určitých případech je přípustné konání 

ZÚ v sobotu, neděli či svátek. 

Výstup: Ano 

 

 

Zapsal: S. Dvořan 

 

Kontrolovala: Y. Svobodová 
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